

與神同行的以諾

Enoch Who Walked with the Lord

陳明 弟兄
Brother Chen Ming

經文：創5:21-24；來11:5-6；11:39-12:2；猶 1:14-15；羅1:17

Scriptures: Genesis 5:21-24; Hebrews 11:5-6; 11:39-12:2; Jude 1:14-15; Romans 1:17

背誦經文：希伯來書11:5-6 以諾因著信，被接去，不至於見死，人也找不著他，因為神已經把他接去了。只是他被接去以先，已經得了神喜悅他的明證。人非有信，就不能得神的喜悅；因為到神面前來的人，必須信有神，且信他賞賜那尋求他的人。

Memory Verse: Hebrews 11:5-6 By faith Enoch was taken away so that he did not see death, "and was not found, because God had taken him"; for before he was taken he had this testimony, that he pleased God. But without faith it is impossible to please Him, for he who comes to God must believe that He is, and that He is a rewarder of those who diligently seek Him.

回應詩歌：聖徒詩歌409首：祢是我異象

Reflection Hymn: Hymnary 409: Be Thou My Vision

綱要

Outline

1. 關於以諾

1. About Enoch

- 聖經中記載的第三個離開世界的人；
- The third person recorded in the Bible to leave the world
- 聖經中記載的兩位與神同行的人之一；
- One of the two people recorded in the Bible to walk with God
- 聖經中記載的一位先知；
- A prophet recorded in the Bible
- 他是一位信心的偉人；
- He is a great man of faith
- 聖經中記載的兩位沒有經過肉身死亡而見主的人之一。
- One of the two people recorded in the Bible who did not go through physical death to be with the Lord

2. 以諾所處的環境

2. The environment Enoch lived in

- 所有前後的人都是“就死了”
- The people before and after him all "died"
- 與他同輩份的親屬 - 該隱的後代拉麥：多妻，凶悍；
- Relatives in his generation - Cain's descendant Lamech: practiced polygamy, aggressive
- 所處的世代（創 6:5 耶和華見人在地上罪惡很大，終日所思想的盡都是惡，創 6:6 耶和華就後悔造人在地上，心中憂傷。）
- The era lived in (Genesis 6:5 Then the Lord saw that the wickedness of man was great in the earth, and that every intent of the thoughts of his heart was only evil continually. Genesis 6:6 And the Lord was sorry that He had made man on the earth, and He was grieved in His heart.)

3. 以諾在一個荒涼的世代中與神同行

3. Enoch walked with God in a desolate era

- _____與神同行；
- Walked with God _____；
- _____與神同行；
- Walked with God for _____
- _____中與神同行
- Walked with God _____

4. 以諾與神同行的轉折點 - 看到這個世界的結局

4. The turning point of Enoch's walking with God - he saw the end of this world

- “玛土撒拉”这名字的意思是：“他死时，那件事要发生”；
- “Methuselah” means: “his death shall bring judgement”
- 猶 1:14-15 亞當的七世孫以諾曾預言這些人說：“看哪，主帶著他的千萬聖者降臨，要在眾人身上行審判，證實那一切不敬虔的人所妄行一切不敬虔的事，又證實不敬虔之罪人所說頂撞他的剛愎話。”

- Jude 札根華本 佛詩教會 Enoch, the seventh from Adam, prophesied about these men also, saying, “Behold, the Lord comes with ten thousands of His saints, to execute judgment on all, to convict all who are ungodly among them of all their ungodly deeds which they have committed in an ungodly way, and of all the harsh things which ungodly sinners have spoken against Him.”